
   
 

20.01.2023 

I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke tiltag vil Naalakkersuisut arbejde med for at øge antallet af faglærte 

socialrådgivere? 

2. Agter Naalakkersuisut at inddrage kommuner, uddannelsesinstitutioner, 

socialrådgiver foreningen og arbejdspladser til et samarbejde vedrørende tiltag, som 

har til formål at øge antallet af faglærte socialrådgivere? 

3. Agter Naalakkersuisut at arbejde for, at der oprettes en decentral 

socialrådgiveruddannelse? 

a) Hvis der bliver en mulighed for en decentral uddannelse, hvad vil det koste med 15 

studerende i en by? 

b) Hvordan vil man finansiere den? 

c) Skal arbejdspladserne der har studerende på uddannelsen medfinansiere for den 

uddannelsessøgende? 

d) Hvis arbejdspladsen skal betale for den studerende, hvad skal den regne med at 

betale? 

(Medlem af Inatsisartut Paneeraq Olsen, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

En undersøgelse som blev fremlagt i Sermitsiaq den 31. januar 2022, viser at der mangles 155 

socialrådgivere i Grønland. På baggrund af dette begyndtes et politisk arbejde hvor blandt andet 

socialrådgiver foreningen NIISIP blev indkaldt til et møde. Hvor langt er man nået med arbejdet, 

det udspringer mine spørgsmål af. 

Jeg ønsker at få svar indenfor 10 arbejdsdage. 


